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Αρ. Πρωτ. ΓΣΕΒΕΕ: 52323 

Αρ. Πρωτ. Εξερχομένου ΠΟΦΕΕ: 110 

            Αθήνα, 30 Αυγούστου 2023 

Προς 

 

• Την Διαρκή Επιτροπή  Οικονομικών 

Υποθέσεων της Βουλής  

  

Θέμα: Παρατηρήσεις ΓΣΕΒΕΕ και ΠΟΦΕΕ επί του Νομοσχεδίου του Υπουργείου 

Οικονομικών: Ενσωμάτωση της Οδηγίας (ΕΕ) 2021/514 του Συμβουλίου της 22ας Μαρτίου 

2021 για την τροποποίηση της οδηγίας 2011/16/ΕΕ σχετικά με τη διοικητική συνεργασία 

στον τομέα της φορολογίας και άλλες διατάξεις για τη φορολογική διαδικασία, την 

κατάρτιση του κρατικού προϋπολογισμού και το Ταμείο Αξιοποίησης Ιδιωτικής Περιουσίας 

του Δημοσίου. 

 

Κατ’ αρχάς εκφράζουμε τη θλίψη μας για τις καταστροφικές πυρκαγιές που είναι ακόμα σε 

εξέλιξη ανά την Ελλάδα. Θεωρούμε αυτονόητο πως η καταγραφή των ζημιών αποτελεί για 

την Πολιτεία προτεραιότητα όπως και η ανακούφιση, η πλήρης αποκατάσταση και 

επιπρόσθετα έκτακτα μέτρα στήριξης των πληγέντων νοικοκυριών και επιχειρήσεων. 

Επιπλέον, άμεσα θα πρέπει να δοθούν επαρκείς παρατάσεις για όλες τις δηλωτικές 

υποχρεώσεις των πληγέντων συμπεριλαμβανομένου και των φορολογικών δηλώσεων, 

καθώς και εκείνες που αφορούν την καταβολή των υποχρεώσεων τους προς το Δημόσιο. 

Θεωρούμε μάλιστα ότι θα πρέπει να δοθεί επιπλέον παράταση τουλάχιστον μέχρι 

30/9/2023 για την υποβολή των φορολογικών δηλώσεων συνολικά σε όλη την επικράτεια 

καθώς η έκταση των πυρκαγιών είναι τέτοια που έχει επηρεάσει το σύνολο της χώρας.  Το 

κράτος πρέπει να είναι αρωγός και όχι τιμωρός σε τέτοιες στιγμές, ενώ πλέον δεν 

υφίσταται και σοβαρό δημοσιονομικό ζήτημα. 

Όσον αφορά το υπό συζήτηση νομοσχέδιο, κατ’ αρχάς σημειώνουμε ότι η επεξεργασία, 

συζήτηση και ψήφιση του συντελείται εντός ασφυκτικού χρονοδιαγράμματος, που 

ελάχιστα περιθώρια αφήνει για σημαντικές τροποποιήσεις ή/και προσθήκες. Πλείστες 

φορές έχουμε επισημάνει ότι η επεξεργασία, συζήτηση και ψήφιση των νομοθετημάτων με 

διαδικασίες fast-track δεν ενισχύουν τους θεσμούς και τη δημοκρατία μας και δεν βοηθούν 

στην ανάδειξη των όποιων αδυναμιών μπορεί να εμπεριέχει ένα σχέδιο νόμου. Τονίζουμε 



  

2 
 

ότι ο χρόνος που μας δόθηκε για την επεξεργασία του νομοσχεδίου ήταν λιγότερος από 

24 ώρες. Το ελάχιστο αυτό χρονικό διάστημα δεν επιτρέπει την ενδελεχή εξέταση και 

σχολιασμό του οποιοδήποτε κειμένου. Παρακαλούμε να το λάβετε υπόψη για τις επόμενες 

συνεδριάσεις της επιτροπής. 

Επί του περιεχομένου του νομοσχεδίου σε γενικές γραμμές κρίνεται ως θετικό.  

Το μεγαλύτερο μέρος του αφορά στην ενσωμάτωση κοινοτικής οδηγίας με διατάξεις που 

σχετίζονται με την αυτόματη ανταλλαγή πληροφοριών για την αντιμετώπιση της 

φοροδιαφυγής.  

Οι παρατηρήσεις επί συγκεκριμένων άρθρων είναι οι εξής: 

• Άρθρο 23 - παρ. 3γ  

Η προαναφερόμενη παράγραφο ορίζει ότι: Σε περίπτωση μη χορήγησης στοιχείων ……….. 

από κάθε άλλο πρόσωπο, φυσικό ή νομικό, ή νομική οντότητα πλην του Παρόχου 

Υπηρεσιών Διαδικτύου, επιβάλλεται πρόστιμο από πέντε χιλιάδες (5.000) ευρώ έως τριάντα 

χιλιάδες (30.000) ευρώ). 

Εάν νοείται ως άλλο πρόσωπο ο λογιστής – φοροτεχνικός τότε τα πρόστιμα που 

προβλέπονται είναι υπέρογκα και εξοντωτικά , ως συνήθως , και θα πρέπει να μειωθούν 

δραστικά. Γενικά για τα πρόστιμα έχουμε επανειλημμένα τονίσει ότι θα πρέπει να είναι 

ανάλογα της βαρύτητας της παράβασης και σε κάθε περίπτωση να οδηγούν σε 

συμμόρφωση. Τα εξοντωτικά πρόστιμα σε συνδυασμό με τους ελέγχους μέσω έμμεσων 

τεχνικών  όπου σε πλείστες περιπτώσεις το ύψος των φόρων καθορίζεται από τις 

ελεγκτικές αρχές αποτελεί ισχυρό κίνητρο φοροδιαφυγής και ένα μόνιμο τροφοδότη της 

σχέσης μη εμπιστοσύνης που υφίσταται μεταξύ Κράτους και πολιτών. Και η διαδικασία 

ολοκληρώνεται με κατάσχεση των επαγγελματικών λογαριασμών. 

• Άρθρα 26,27,28 και 29 

Ο χρόνος αλλαγής για την αναβάθμισης των POS που προβλέπεται στο άρθρο 27 θα 

οριστεί με απόφαση του Διοικητή της ΑΑΔΕ καθώς και οποιαδήποτε άλλη σχετική 

λεπτομέρεια.  Για την ομαλή προσαρμογή των επιχειρήσεων θα πρέπει πριν την έκδοση 

της σχετικής απόφασης να υπάρξει σχετική διαβούλευση μαζί μας.  

Όσον αφορά τα πρόστιμα που προβλέπονται στα άρθρα 28 και 29 θεωρούμε ότι είναι και 

αυτά για άλλη μια φορά υπερβολικά. 

Γενικότερα και σε ότι αφορά τα POS σημειώνουμε τα εξής: 

− Να σχεδιαστεί ένα ενιαίο POS-ταμειακή που θα ενημερώνει τα διάφορα συστήματα , 

χωρίς επιπρόσθετα έξοδα , (στο οποίο μπορεί να περιλαμβάνεται και η ένδειξη μετρητά 

για τις εν λόγω συναλλαγές) και χωρίς να φέρει η επιχείρηση ευθύνη για τεχνικά 
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προβλήματα στην λειτουργία του. Με αυτόν τον τρόπο δεν θα είναι αναγκαία η 

διαβίβαση των στοιχείων μέσω του e-send με όσα παράδοξα βλέπουμε να συμβαίνουν 

το τελευταίο χρόνο.  Σημειώνουμε κάτι που επανειλημμένα έχουμε επισημάνει ότι 

δηλαδή διάφορα τεχνικής φύσης προβλήματα έχουν οδηγήσει στον καταλογισμό των 

παραλόγων με βάση το άρθρο 54Η του Ν. 4174/2013 ποινών προς επιχειρήσεις, όχι 

μάλιστα για λόγους μη έκδοσης των σχετικών παραστατικών, αλλά λόγω αδυναμίας 

διαβίβασης τους μέσω του e-send. Δεν είναι ορθολογικό και δίκαιο, για τεχνικά 

προβλήματα των ΦΗΜ να κλείνουν επιχειρήσεις και σε κάθε περίπτωση το ζήτημα αυτό 

θα πρέπει να διευθετηθεί. Η μη διαβίβαση στο e-send  ενώ δηλώνονται τα έσοδα στα 

myData δεν αποτελεί μη έκδοση και φοροδιαφυγή. 

− Με βάση τις ρυθμίσεις που προβλέπει το νομοσχέδιο, και προηγούμενες αποφάσεις τα 

POS όπως και οι ΦΗΜ  θα πρέπει να αναβαθμιστούν. Αυτό συνεπάγεται για τις 

επιχειρήσεις ένα επιπρόσθετο σημαντικό κόστος τόσο για την αγορά ή αναβάθμιση 

των POS και των ΦΗΜ  όσο και για τη λειτουργία-διαχείρισή τους. Ως εκ τούτου 

θεωρούμε ότι θα πρέπει να παραταθεί η επιδότηση για τα POS και να παραμένει 

ανοικτή. Επιπλέον στην διαδικασία της συγκεκριμένης  πλατφόρμας των επιδοτήσεων 

να γίνεται αυτόματα η  ανάκτηση των στοιχεία από τα στοιχεία του Ε3 και του syzefksis.  

− Να υπάρχει δυνατότητα να λειτουργήσουν τα POS και μέσω λογισμικού (άυλα), χωρίς 

χρέωση. 

− Να ενημερώνονται οι επιχειρήσεις μέσω e-mail για το ποιο ίδρυμα-πάροχος  δήλωσε το 

POS στην μερίδα τους, και να είναι απλοποιημένη η διαδικασία αποδοχής από τις 

επιχειρήσεις.  

− Απαιτείται δε ενδελεχής ενημέρωση των επιχειρήσεων σχετικά με τα POS από τα 

ιδρύματα-παρόχους. 

− Πρέπει το κάθε POS να διαθέτει έναν  μοναδικό αριθμό για ευκολία αναγνώρισης και 

μοναδικοποίησης στα συστήματα.  

− Σε καμία περίπτωση να μη «φορτωθεί» η όλη διαδικασία και ευθύνη  στους Λογιστές και 

τις επιχειρήσεις  αλλά στους προμηθευτές των POS. 

Πέραν των προαναφερομένων επισημαίνουμε ότι οι αλλαγές που προβλέπονται στο 

νομοσχέδιο θα πρέπει να συντελεστούν με τέτοιο ρυθμό ώστε να προσαρμοστούν ομαλά 

οι επιχειρήσεις. διαφορετικά θα επιβαρυνθεί περαιτέρω ο κλάδος των λογιστών – 

φοροτεχνικών. 

Σχετικά με το άρθρο 30 (Υποβολή δήλωσης και καταβολή τέλους παρεπιδημούντων και 

τέλους επί των ακαθάριστων εσόδων για το έτος 2022 και τους μήνες Ιανουάριο έως 

Σεπτέμβριο 2023 - Τροποποίηση παρ. 9 άρθρου 17 ν.2130/1993), θεωρούμε ότι η 

καταληκτική ημερομηνία για τη δήλωση απόδοσης του σύνολο των οφειλόμενων ποσών 

θα πρέπει να οριστεί η 31/12/2023. Επιπλέον, σημειώνουμε ότι η σχετική προσαύξηση των 

τελών είναι υπερβολική και θα πρέπει να μειωθεί σημαντικά. Προτείνουμε επίσης, μετά την 

ολοκλήρωση της διαδικασίας υποβολής ΦΠΑ να υπάρχει αυτόματη ανακατεύθυνση 
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(ανάλογα με τον ΚΑΔ) στην πλατφόρμα της ΚΕΔΕ όπου θα συμπληρώνονται τα ποσά σε 

σχετικά πεδία και ακολούθως θα εκδίδεται η δική του ταυτότητα οφειλής.  

Τέλος, περιμένουμε να δούμε σε μελλοντικό νομοσχέδιο  ζητήματα που χρήζουν μέριμνας 

και εξακολουθητικά καταθέτουμε. 

Ενδεικτικά σημειώνουμε την καθιέρωση ακατάσχετου επιχειρηματικού λογαριασμού, την 

μείωση του ΦΠΑ και των ειδικών φόρων κατανάλωσης, τον εξορθολογισμό των 

υπερβολικών προστίμων, τους κανόνες «εμπλοκής» των έμμεσων τεχνικών ελέγχων, την 

αποδέσμευση τραπεζικού λογαριασμού για ρυθμισμένες οφειλές, την τροποποίηση του 

4557 ,την εξειδίκευση της Ασθένειας των λογιστών, την κατάργηση του φόρου πολυτελείας 

στον μεταποιητικό κλάδο της αργυροχρυσοχοΐας, και βέβαια για το μείζον ζήτημα της 

διαχείρισης του ιδιωτικού χρέους, την υιοθέτηση νέας ρύθμισης 120 δόσεων στην οποία 

να μπορούν να ενταχθούν όλες οι φορολογικές οφειλές και περαιτέρω την επιτάχυνση και 

εξορθολογισμό των διαδικασιών του εξωδικαστικού μηχανισμού για τις ρυθμίσεις των 240 

δόσεων.  

Με εκτίμηση, 

Για την ΓΣΕΒΕΕ 

 

  

 

Για το Δ.Σ. της Π.Ο.Φ.Ε.Ε., 

Ο Πρόεδρος 

 

 

 

 

 

Καμπάνης Βασίλειος 

 Ο Γενικός Γραμματέας 

 

 

 

 

 

Χριστοφοράκης Δημήτριος 

 


